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             Protokół Nr      /2024

        z posiedzenia Komisji Gospodarczej oraz Ładu i Porządku Publicznego

                         Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim,

  które odbyło się w dniu 3 grudnia 2024 roku.

Posiedzeniu przewodniczył radny Józef Gawron – Przewodniczący Komisji, który powitał 
wszystkich zebranych, a następnie przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty 
jednogłośnie.

1. Otwarcie posiedzenia

2. Przyjęcie porządku obrad

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia

4.  Przedstawienie  i  omówienie  projektu  budżetu  gminy  na  2025  rok  oraz  projektu  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2025-2035

5. Sprawy bieżące

6. Wolne głosy i wnioski

Wykonanie porządku obrad:

Ad. 3 

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie, bez odczytywania.

Ad. 4  

Projekt  budżetu  gminy  i  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  rok  2025  przedstawiła  Pani
I. Prusak- Skarbnik Gminy.  

Do tematu wniesiono uwagi i zapytania:

- radny R. Maluśki zauważył, że w kilku miejscach w budżecie jest zapis dotyczący wydatków na
pomoc dla Ukraińców. Zapytał czego ta pomoc dotyczy?

-  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  po  stronie  dochodów zaplanowane  są  środki  z  wpływów z
Funduszu Pomocy na dofinansowanie zadań w zakresie pomocy tym obywatelom Ukrainy, którzy
jeszcze mieszkają w lokalach gminnych. Są to pieniądze na wyżywienie, zakwaterowanie i pobyt.
W dziale 855 zaplanowane są środki na wypłatę świadczeń i dodatków rodzinnych.

- radna A. Koza zapytała, czy dużo jest jeszcze takich osób?

- Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeśli chodzi o dodatki, to są to pojedyncze osoby, natomiast jeśli
chodzi o zakwaterowanie, to kilka osób nadal mieszka w Słocinie i Kurowie.

- radny R. Maluśki zapytał, czy wiadomo już jakie prace będą wykonywane na Orlikach w ramach
ich modernizacji?



- Burmistrz odpowiedział, że zlikwidowana zostanie stara nawierzchnia, a założona będzie trawa,
która nie będzie wymagała zasypywania.

-  Pani  Skarbnik  dopowiedziała,  że  na  tę  inwestycję  Gmina  otrzymała  dofinansowanie  z
Ministerstwa Kultury w wysokości 50% .

- radny R. Maluśki zapytał, czy rozebraną nawierzchnię będzie można gdzieś jeszcze wykorzystać?

- Burmistrz odpowiedział, że nie wiadomo, czy uda się ją bezkolizyjnie zdjąć i jej nie zniszczyć.
Gdyby się udało, można ją położyć w SP 2 na piaszczystym podwórku, które jest odwiecznym
problemem.

- radny R. Maluśki w związku z tym, że w budżecie zaplanowane są środki w wysokości 60.000 zł
zapytał, czy mieszkańcy nadal są zainteresowani wymianą ogrzewania?

- Pani Skarbnik odpowiedziała, że w tym roku zostały złożone wnioski, które będą rozpatrywane i
realizowane w budżecie na przyszły rok.

- Burmistrz dodał, że zainteresowanie mieszkańców jest dość spore, ale może się to zmienić, bo na
razie przepisy idą w tym kierunku, że od nowego roku Gmina nie będzie mogła dotować żadnych
kotłów na paliwa nieodnawialne, w tym na gaz. Wynika z tego, że w przypadku Grodziska zostaną
dotacje na kotły elektryczne i pompy ciepła.

- Zastępca dodał, że program Czyste Powietrze od samego początku był niezgodny z Dyrektywami
Unii Europejskiej, ponieważ Unia promowała i zalecała pójście w kierunku odnawialnych źródeł
energii, a w Grodzisku, jak i zapewne w Polsce, zdecydowana większość wniosków składana była
na wymianę ogrzewania na gazowe.

- radny J. Gawron poprosił o wyjaśnienie co oznaczają wypłaty dodatków gazowych?

-  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  jest  to  zwrot  podatku  VAT  od  faktur,  które  płacą
świadczeniobiorcy. Wnioski rozpatruje OPS, dodatek zależy od dochodu, zadanie jest w całości
finansowane z budżetu państwa, z Funduszu Przeciwdziałania Covid.

- radna A. Koza zapytała, czy będzie kupowany nowy sprzęt do monitoringu miasta?

- Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie. Sprzęt jest dokupowany, z tego też tytułu jest zwiększony
stan majątkowy, czyli środek trwały w postaci monitoringu miasta.

- radna A. Koza zapytała co to znaczy, że zostały zaplanowane środki na zwiększenie poziomu
cyberbezpieczeństwa?

-  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  jest  to  projekt  unijny,  dofinansowany  ze  środków  budżetu
państwa i Unii Europejskiej. Cały projekt jest na kwotę 850.000 zł, dofinansowanie wynosi 782.000
zł, wkład własny gminy 68.000 zł. W ramach projektu zakupiony zostanie sprzęt komputerowy i
oprogramowanie.

- Burmistrz dodał, że sytuacja wygląda tak,że w dzisiejszych czasach sprzęt IT jest dobry przez
5 lat, a po tym okresie trzeba podjąć decyzję co do jego dalszej używalności. W przypadku sprzętu
odpowiadającego za bezpieczeństwo sieci, to nie ma się nad czym zastanawiać i wymienić go na
sprzęt nowszej generacji.

- radna A. Koza odnośnie wykupu gruntów pod przyszłe inwestycje zapytała, jakie to będą tereny?

-  Burmistrz odpowiedział, że będą to przede wszystkim grunty pod inwestycje drogowe.

- radny S. Strugała zauważył, że w budżecie zaplanowany jest wydatek w wysokości 60.000 zł dla
Komendy Powiatowej Policji. Kiedyś były to środki przeznaczone na dodatkowe patrole, jak będzie
teraz?



- Burmistrz poinformował, że jest po rozmowie z Panem Komendantem, który zapewnił go, że
załatwi dodatkowe patrole w ramach swojego budżetu, gdyż ma pieniądze na nadgodziny. Poprosił
jednak, że gdyby gmina się zgodziła, to on wolałby dostać taką kwotę na przebudowę stanowiska
kierowania na komisariacie.

- radny S. Strugała stwierdził, że kwota od wielu lat jest taka sama, a koszty patroli na pewno rosną.

- Burmistrz przyznał rację, gdyż w którymś momencie za te 60.000 zł było mniej służb, bo trzeba
było podnieść godzinówkę.

- radna D. Grzanowska zapytała gdzie będą remonty wiat przystankowych?

- Burmistrz odpowiedział, że w zależności od potrzeb. Co roku jakaś pula pieniędzy przeznaczana
jest  na  remonty  lub  wymianę  tych  wiat  przystankowych,  na  których  zatrzymują  się  autobusy
dowożące dzieci do szkół.

-  radna D. Grzanowska zapytała czego dotyczy zwrot dotacji  oraz płatności wykorzystywanych
niezgodnie z przeznaczeniem lub naruszeniem procedur w wysokości 800 zł?

-  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  w działach  852  i  855,  czyli  dotyczących  działalności  OPS
zaplanowano  wydatki,  ponieważ  zdarzają  się  sytuacje  przykre  dla  świadczeniobiorców,  że  w
wyniku kontroli okazuje się, że świadczenia były pobierane niezgodnie z przeznaczeniem. Jeżeli
świadczeniobiorca  otrzyma  decyzję,  w  której  wskazana  jest  kwota  do  zwrotu,  a  świadczenie
dotyczy roku poprzedniego, to stanowi to wydatek budżetu. Pieniądze, o których mowa oddawane
są do budżetu państwa.

- radna D. Grzanowska w związku z wykazem nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w 2025
r. zapytała, czy jest zainteresowanie takimi nieruchomościami?

- Burmistrz odpowiedział, że ogólnie jest zainteresowanie, ponieważ Gmina to dobry sprzedający,
bo przesadnie się nie spiera, a ceny też są w miarę przystępne, chociaż nieruchomości nie są w jakiś
atrakcyjnych lokalizacjach.

- radny R. Maluśki w związku z tym, że w dochodach zaplanowano kwotę w wysokości 12,50 zł
dotyczącą wpływów z dochodów należnych gminie poprosił o wyjaśnienie czego to dotyczy.

-  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  Gmina  realizuje  również  zadania  z  zakresu  administracji
rządowej,  ma  z  góry  założony  plan,  który  musi  wykonać.  Wspomniana  kwota  12,50 to  opłata
należna gminie za to, że wykonuje zadania z zakresu administracji rządowej.

- radny S. Strugała w związku z tym, że w budżecie zaplanowano 35.000 zł na dotację celową na
finansowanie  zadań  zleconych  do  realizacji  organizacjom  prowadzącym  działalność  pożytku
publicznego zapytał, jakie to organizacje?

- Pani Skarbnik wyjaśniła, że dotacje otrzymują stowarzyszenia, które realizują zadania z zakresu
ochrony zdrowia, np. diabetycy, Amazonki, Stowarzyszenie Osób z Upośledzeniem Umysłowym.

-  radny  S.  Strugała  w  związku  z  tym,  że  zaplanowano  20.000  zł  na  badania  profilaktyczne
mieszkańców Gminy zapytał, jakie to są badania?

- Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to mammografia, spirometria, osteoporoza oraz badania w
ramach programu 40+, które ostatnio były przeprowadzane w parku.

- Pan Przewodniczący zapytał o jakie koszty chodzi, w związku z zaplanowaną kwotą 10.000 zł na
koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego?

-  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  są  to  koszty  komornicze  i  sądowe,  które  gmina  ponosi  w
związku z egzekwowaniem swoich należności podatkowych.



Ad. 5  i 6 

- radna A. Koza poinformowała, że dziś otrzymała informację, że na ulicy Staszica idąc w stronę
cmentarza nie świeci się lampa.

- Burmistrz stwierdził, że jest to prawdopodobnie awaria. Sprawa zostanie zgłoszona do Enei, gdyż
jest to ich oświetlenie.

- Pan Przewodniczący poinformował, że otrzymał telefon od mieszkańca, że na skrzyżowaniu ulic
Środkowej i Górnej jest straszny bałagan.

- Burmistrz odpowiedział, że to sprawdzi.

- radny S. Strugała poinformował, że przy okazji remontu ul. Kąkolewskiej zostały postawione dwa
kosze na śmieci, pojawiło się pytanie kto je będzie opróżniał? Ponadto radny uważa, że sam remont
pozostawia wiele do życzenia, jest wiele uwag do prowadzonych prac.

-  radny W.  Michalski  zapytał,  czy  coś  będzie  robione  w temacie  ulicy Zbąszyńskiej?  Czy jest
możliwość, aby postawić tam znak ograniczający tonaż?

- Burmistrz odpowiedział, że tak, ale trzeba będzie zmienić organizację ruchu. W pierwszej chwili
pojawiła się myśl, aby zrobić tam zakaz wjazdu autobusów, ale tamtędy jeździ autobus, który wozi
na zajęcia  uczestników WTZ. Poza tym trzeba sprawdzić studnie,  bo mieszkanka zgłaszała,  że
łomoczą.

-  radny W. Michalski  przypomniał,  że  zgłaszał  także problem na parkingu przy SP 2 w stronę
klasztoru,  prosił,  aby  zrobić  tam  zakaz  wjazdu,  z  wyjątkiem  pojazdów  nauczycieli.  Taki
rozwiązanie sprawi, że mniej samochodów będzie tam manewrowało i będzie bezpieczniej.

-  radny D.  Matuszewski  stwierdził,  że  niezbyt  dobrze wygląda stacja  redukcyjna,  która została
postawiona przed SP 2, przed tablicą, przy której kiedyś odbywały się apele. Ponadto radny zwrócił
uwagę,  że  na  Placu  Świętej  Anny,  gdy  wychodzi  się  z  klasztoru  jest  widok  na  pomnik
Najświętszego Serca Pana Jezusa, a po prawej stronie znajduje się nie najciekawszy pokal piwa
grodziskiego. Mieszkańcy uważają, że nie jest to zbyt dobre miejsce dla niego i proszą, żeby coś z
tym zrobić.

-  Burmistrz uważa,  że kwestią gustu jest  to,  czy się pokal komuś podoba czy nie.  Obok niego
posadzony został dąbek z okazji wznowienia produkcji piwa w Grodzisku. Pokal został zrobiony z
konaru uschniętej lipy, która tam rosła i pewnie ze względu na stan niebawem się sam rozpadnie.

-  radny  S.  Tuliński  poinformował,  że  młodzież  wystosowała  prośbę,  czy  dałoby  radę  zrobić
oświetlenie w miejscu gdzie jest boisko na Osiedlu Wojska Polskiego. Radny prosi o pochylenie się
nad tematem.

- Burmistrz stwierdził, że jeśli się dobrze domyśla, to mowa jest o tym boisku obok Pumptracka,
które było zrobione w ubiegłym roku w ramach Grodziskich Inicjatyw Społecznych. Żeby tam
zrobić oświetlenie najpierw musiałby być zrobiony projekt, a za te dwie lampy gmina poniesie duże
koszty w relacji do samej inwestycji.

 Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00, a zakończyło o godz. 16.45

Protokołowała                                                                     Przewodniczący Komisji
   

Maria Kępińska                                                                        Józef Gawron


